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Ομιλία Σημίτη στη Γερμανία για την κρίση και αντιμετώπισή τηε από την ΕΕ

Λύση η οικονομική διακυβέρνηση
Xiopis πρόοδο npos την οι
κονομική και πολιτική ενο
ποίηση η ΟΝΕ δεν θα διαθέ
τει ιδέεε και μέσα για να 
αντιμετωπίσει Tis παγκόσμι- 
es  εξελίξειε, τόνισε ο πρώην 
πρωθυπουργόε
ΡΕΠΟΡΤΑΖ
ΓΙΑΝΝΗΣ ΑΝΤΥΠΑΣ

ι αποφάσειε ins ΕΕ 
Æ Æ M  ■  αποτελούντο ελάχιστο 
m m . αναγκαίο.  Δ εν  επαρ

κούν όμωε για να ελέγξουν και να 
επηρεάσουν us εξελίξειε», διεμήνυσε 
χθεε από τη Γερμανία ο Κ. Σημίτηε.

Μιλώνταε σε εκδήλωση τηε γερμα- 
νικήε κεντρικήε τράπεζαε ο πρώην 
πρωθυπουργόε τόνισε πωε τα ζητή
ματα που έχει να αντιμετωπίσει η ΕΕ 
χρειάζονται μια διαφορετική προσέγ

γιση. «Μεμονωμένα 
Η ·  κράτη, ακόμη και οι
Δίακυβέρνη- ΗΠΑ και η Μεγάλη
ση είτε στο Βρετανία, που επη-
πλαίσίο Tns Ρεάζ°υνένασημα-

, ντικο τμήμα των
ΟΝΕ, είτε με αγορών, δεν μπο-
συνεργασία ρούν να επιβάλουν
όσων επίθυ- σε μια παγκοσμιο-
μ0ύν ποιημένη αγορά τιε
— :--------------- δικέε τουε επιλο-

γέε », επισήμανε. 
«Σύνορα σπε κρίσειε του χρηματοοι
κονομικού συστήματοε δεν υπάρχουν 
πια». Στη συνέχεια αναφέρθηκε στον 
ρόλο των τραπεζών:

■ Οι μεγάλεε τράπεζεε θα πρέπει 
να διασπαστούν σε μικρότερεε. Καμιά 
τράπεζα επίσηε δεν θα πρέπει να δι
ακινδυνεύει τα χρήματα τω ν καταθε
τών σε επικίνδυνεε χρηματοπιστωτικέε 
συναλλαγέε.

■ Οι τράπεζεε θα πρέπει να διαχω
ριστούν με σαφήνεια σε δύο κατηγο- 
ρίεε: σε εκείνεε που δραστηριοποιού
νται στην παραδοσιακή τραπεζική
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◄ ΣΕ ΕΚ
ΔΗΛΩΣΗ 
τηε γερ- 
μανικήε 
κεντρικήε 
τράπεζαε 
μίλησε ο 
Κ. Σημίτηε

πρακτική, τη συγκέντρωση καταθέσε
ω ν  και την παροχή πιστώσεων, και σε 
εκείνεε που δραστηριοποιούνται σπε 
αγορέε κεφαλαίων για λογαριασμό 
τρίτων ή για ίδιο λογαριασμό.

■ Ούτε είναι αποδεκτή η επιβάρυν
ση του κοινωνικού συνόλου με τιε 
ζημιέε τω ν χρηματοπιστωτικών ιδρυ
μάτων χωρίε λογοδοσία των υπευθύ
νω ν . Είναι αναγκαία η εφαρμογή 
ρυθμίσεων που υπηρετούν την οικο
νομική και κοινωνική εξέλιξη μιαε 
χώραε.

«Το δίδαγματηε κρίσηε για το μέλ
λ ο ν  δ εν  μπορεί να  ε ίνα ι η αρχή 
«Ιηιείηεεε βε usual». Μια ευρωπαϊκή 
λύση είναι επιτακτική», τόνισε ο Κ. 
Σημίτηε. «Η οικονομική υστέρηση του 
Νότου συγκαλύφθηκε από το ευρώ», 
προσέθεσε, «αλλά η κρίση αποδείχτη
κε ισχυρότερη από τον κανόνα τηε μη 
παρέμβασηε τηε ΟΝΕ».

«Χωρίε συγκεκριμένη οικονομική 
πολιτική, χωρίε οικονομική διακυβέρ
νηση, η πορεία του εγχειρήματοε δεν 
θα έχει σταθερότητα και συνέπεια», 
εκτίμησε. «Τ ο  ισχυρό ευρώ απαιτεί 
τον περιορισμό των εθνικών αυτονο
μιών στο πεδίο τηε οικονομικήε πο-

λιτικήε». «Χωρίε πρόοδο προε την 
οικονομική και πολιτική ενοποίηση 
η ΟΝΕ δεν θα διαθέτει ιδέεε και μέσα 
για να αντιμετωπίζει τιε παγκόσμιεε 
εξελίξειε, να  έχει λόγο στον διεθνή 
διάλογο, να παίζει ρόλο στη διαμόρ
φωση τηε επιθυμητήε τάξηε πραγμά
των», προσέθεσε.

Η αιτία _____________
Ωε αιτία τηε κρίσηε προσδιόρισε 

τη μεταμόρφωση του καπιταλισμού 
από επιδίωξη κέρδουε μέσω τηε πα- 
ραγωγήε σε πρακτικέε εύκολου χρη
ματιστηριακού παιχνιδιού. Εκτίμησε 
ότι η κρίση θα διαρκέσει 2 με 3 χρόνια 
σπε πιο ισχυρέε χώρεε και περισσό
τερα από 5 σπε πιο αδύναμεε και στά
θηκε στην ανάγκη στροφήε στην 
ανάπτυξη.

«Στο πλαίσιο του Συμφώνου Στα- 
θερότηταε θα πρέπει να αναλαμβά
νονται από τα κράτη-μέλη συγκεκρι- 
μένεε υποχρεώσειε για  προώθηση 
επενδύσεων, επέκταση τηε κοινωνίαε 
τηε γνώσηε, μεταρρυθμίσειε στη Δ ι
οίκηση, βελτίωση τω ν συστημάτων 
κοινωνικήε στήριξηε», σημείωσε. 
«Κράτη-μέλη που πράγματι στρέφουν

τιε δαπάνεε τουε στην επίτευξη υψη
λότερων ρυθμών ανάπτυξηε και εφαρ
μόζουν ταυτόχρονα προγράμματα 
εξυγίανσηε τω ν  δαπανών τουε θα 
πρέπει να  έχουν τη δυνατότητα να 
ξεπερνούντο όριο του 3%του ΑΕΠ για 
το δημοσιονομικό έλλειμμα», υπο
στήριξε.

Για τη χρηματοδότηση αυτών των 
πολιτικών είπε πωε «η  Ενωση θα πρέ
πει να εξετάσει τη σκοπιμότητα δανει
σμού τηε με την έκδοση ευρωπαϊκών 
ομολόγων για την πραγματοποίηση 
επενδύσεων, αλλά και τη χρηματοδό
τηση δραστηριοτήτων που υποβοηθούν 
τη ν ανάπτυξη και τη ν απασχόλη
ση».

«Αναγκαία» χαρακτήρισε ακόμη 
«την επέκταση τω ν αρμοδιοτήτων τηε 
Ενωσηε ώστε να είναι σε θέση να απο
φασίζει όχι μόνο ζητήματα νομισμα- 
τικήε πολιπκήε, αλλά και να καθορί
ζει τουε βασικούε κανόνεε τηε δημο- 
σιονομικήε και οικονομικήε πολιπκήε, 
καθώε και το μακροοικονομικό πλαί
σιο».

«Η οικονομική διακυβέρνηση μπο
ρεί να επιδιωχθεί είτε στο πλαίσιο τηε 
ΟΝΕ είτε μέσω μιαε ενισχυμένηε συ- 
νεργασίαε στην οποία θα συμμετέχουν 
όσοι το επιθυμούν», επισήμανε.

Η μορφή αυτή συνεργασίαε προ- 
βλέπεται ήδη από τη Συνθήκη. Είναι 
ο προτεινόμενοε τρόποε για όσα κρά
τη θέλουν και επιδιώκουν στουε κόλ- 
πουε τηε Ενωσηε να  συνεργαστούν 
για την επέκταση τω ν πεδίων δράσηε 
τηε χωρίε να απαιτείται η τροποποίη
ση τηε Συνθήκηε.

Πολλοί σχολιαστέε των τελευταίων 
εξελίξεων στην Ενωση έχουν προτεί
νει αυτό τον δρόμο. Κοινή τουε δια
πίστωση είναι ότι «έξοδοε από την 
κρίση σημαίνει πορείαπροεταεμπρόε», 
προε την οικονομική διακυβέρνηση 
και την πολιτική ενοποίηση.

«Αυτό τον στόχο θα πρέπει να επι
διώξουμε με σοβαρότητα και επιμονή», 
κατέληξε ο πρώην πρωθυπουργόε.

ΕΠΙΘΕΣΗ ΣΤΗ ΜΕΡΚΕΛ ΑΠΟ TON NT. ΜΠΕΝΤΙΤ

Πυρά για τον κερδοσκοπικό δανεισμό m s χώραε pas
ΜΕ ΕΠΙΘΕΣΗ στην Ανγκελα Μέρκελ 
και επιμένονταε στην ανάγκη άμεσηε 
στήριξηε τηε χώραε μαε από την Ευρώ- 
^  ... πη συνοδέυσε τιε φι-

, , λελληνικέε του προ-
Δηλωσε ΟΤΙ τάσει5 0 γαλλογερμα-
δεν υπάρχει νόε ευρωβουλευτήε 
ΕΕ χωρίε αλ- τω ν Πρασίνων Ντα- 
ληλεγγύη νιέλ Κον Μπεντίτ. Ο
------------------- γνωστόεαπότονΜάη
του ‘68 «κόκκινοε Ντάνι», ο οποίοε 
βρίσκεται στη χώρα μαε, έδωσε χτεε το 
βράδυ διάλεξη στο Μέγαρο Μουσικήε 
με θέματην οικονομική κρίση και την

κατάσταση στην οποία βρίσκεται η 
Ελλάδα. Η θέση του ήταν για μία ακόμη 
φορά κρυστάλλινη.

Δεν υπάρχει Ευρωπαϊκή Ενωση χω
ρίε αλληλεγγύη: «Η Ελλάδα είναι μέλοε 
τηε Ευρώπηε και έχει έναχρέοε, όμωε 
όλη η Ευρώπη έχει έναχρέοε απέναντι 
στην Ελλάδα» τόνισε. Δ εν δίστασε να 
χρησιμοποιήσει σκληρέε εκφράσειε 
κατά τηε Γερμανίδαε καγκελαρίου, την 
οποία αποκάλεσε: «Φεουδάρχισσα μα
μά Μέρκελ» και επέκρινε τον κερδο
σκοπικό δανεισμό που προσφέρεται 
στη χώρα μαε: «Είναι αδιανόητο να

δανείζουμε με 5% και 6%, αυτό δεν εί
ναι αλληλεγγύη ανέφερε επισημαίνο- 
νταε πωε είναι λάθοε να θεωρούμε ότι 
η οικονομική κρίση είναι αμιγώε εθνι
κό πρόβλημα. Ακόμη ζήτησε να στα
ματήσουν τα λόγια και οι νουθεσίεε, 
και η ΕΕ να εκφράσει έμπρακτα και 
γρήγορατην αλληλεγγύη τηε, καθώε, 
όπωε είπε, ο χρόνοε που χάνεται είναι 
προε όφελοε τω ν αγορών. Επανέλαβε 
αυτό που είχε πει και στο Ευρωπαϊκό 
Συμβούλιο τον περασμένο Φεβρουάριο, 
το γεγονόε δηλαδή ότι η Ελλάδα είναι 
αναγκασμένη να δαπανάει ένα μεγά

λο ποσό για αμυνπκέε δαπάνεε, εκτι- 
μώνταε πάντωε ότι το ποσό αυτό θα 
μπορούσε να  περιοριστεί, τη στιγμή 
που η ύπαρξη και μόνο τηε Ελλάδαε 
στην ΕΕ αποτελεί εδαφική εγγύηση.

0  πάντα οραματιστήε «Ντάνι» δεν 
έκρυψε άλλωστε πωε ονειρεύεται να 
καταστεί ο Βόσποροε κοινή θάλασσα 
ανάμεσα σε Τουρκία και Ευρώπη.

Τέλοε, επανερχόμενοε στη σκληρή 
πραγματικότητα, εξέφρασε την άποψη 
ότι θα καταστεί αναγκαία η αναδιάρ
θρωση του χρέουε.

ΛΙΝΑ ΤΣΟΥΤΣΑ

A Ο Μ ΕΣΟΛΑΒΗΤΗΣ του 
ΟΗΕ για το Σκοπιανό Μ. Νί- 
μιτε

Μ.ΝΙΜΙΤΣ "

Εκτακτη 
συνάντηση 
για Σκοπιανό
ΕΝ ΜΕΣΩ ΦΗΜΩΝ ότι επί- 
κειται «κλείσιμο» του Σκοπια
νού, ο μεσολαβητήε Μάθιου 
Νίμιτε κάλεσε εκτάκτωε στη 
Νέα Υόρκη τουε αντιπροσώ- 
πουε τηε Ελλάδαε και των 
Σκοπιών για να συζητήσουν 
το θέμα τηε ονομασίαε.
Τη χώρα μαε αντιπροσώπευσε 
ο πρέσβηε Αδαμάντιοε Βασι- 
λάκηε. Μετά τιε συνάντησεis 
αυτέε, ο κ. Νίμιτε έγινε δε- 
κτόε από τον γενικό γραμμα
τέα των Ηνωμένων Εθνών, 
Μπαν Κι Μουν, ο οποίοε ζήτη
σε να γίνει προσπάθεια για να 
επιλυθεί το πρόβλημα.
Παρά το γεγονόε ότι οι δύο 
ηλευρέε ισχυρίζονται ότι 
«δεν τρέχει τίποτα» -κατά την 
έκφραση διπλωματικήε πη- 
γήε-, εντούτοιε έγινε γνωστό 
ότι ο μεσολαβητήε σκέφτεται 
σοβαρά να προτείνει ξανά, ωε 
τελική διευθέτηση, την ονο
μασία «Δημοκρατία τηε Βό- 
ρειαε Μακεδονίαε».
Η ελληνική πλευρά αποδέχε
ται αυτή την ονομασία, ενώ 
υποστηρίζεται θερμά και από 
τον Λευκό Οίκο. Εκ μέρουε 
των ΗΠΑ το θέμα χειρίζονται 
το νούμερο «δύο» του Στέιτ 
Ντιπάρτμεντ, αναπληρωτήε 
υηουργόε Εξωτερικών Τζέιμε 
Στάινμπεργκ και ο σύμβουλοε 
Εθνικήε Ασφάλειαε Τζιμ Τζό- 
ουνε.
Απαντώνταε σε ερώτηση εάν 
έφτασε η ώρα για να επιλυθεί 
το Σκοπιανό, ο εκπρόσωποε 
του ΟΗΕ δήλωσε ότι δεν έχει 
τεθεί χρονοδιάγραμμα για 
συμφωνία στο θέμα τηε ονο
μασίαε. Τα Ηνωμένα Εθνη, εί
πε, συνεχίζουν να προσφέ
ρουν τιε καλέε τουε υπηρεσί- 
εε και εξέφρασε την ανάγκη 
για μια συμφωνία που πρέπει 
να είναι αποδεκτή και από τα 
δύο μέρη.

Μ. ΙΓΝΑΤΙΟΥ


